
شوراي عالي استان ها بزرگ ترين نهاد شورايي 
در كشور و اعضاي اين ش�ورا شامل نماينده اي 
از ش�وراي هر استان است. بر اس�اس اصل 102 
قانون اساسي، ش�وراي عالي استان ها مي تواند 
لواي�ح و طرح هاي�ي را در صح�ن مجل�س ب�ه 
تصويب برس�اند؛ در نتيجه مي تواند بسياري از 
مشكلات شوراها و ش�هرداري هاي كشور را در 
جهت خدمت رساني بهتر به ش�هروندان حل و 
فصل كند، ام�ا معاونت حقوق�ي و امور مجلس 
شوراي عالي استان ها گفته است اين شورا هيچ 
مصوبه به سرانجام رس�يده اي ندارد ! نهادي كه 
همعرض مجلس اس�ت و مي توان�د قانون وضع 
كند، در عمل يك ويترين كليشه اي شده است. 
 سرپرس��ت معاونت حقوقي و امور مجلس شوراي 
عالي اس��تان ها با بيان اينكه در مجلس ش��وراي 
اسلامي پنج ورودي طرح و لايحه وجود دارد، گفت: 
» يك ورودي لوايحي اس��ت كه توس��ط دولت به 
مجلس ارسال مي شود. يك ورودي خود نمايندگان 
مجلس شوراي اس��لامي هستند كه بنا به ضرورت 
موضوعاتي در قالب طرح و با گرفتن امضا در صحن 

مجلس مورد بررسي قرار مي گيرد. 
ورودي ديگ��ر از طريق دس��تگاه قضايي ارس��ال 
مي شود، به دادگستري به عنوان رابط بين دستگاه 
قضا و دولت اين لوايح را به مجلس ارسال مي كند.«

بهروز نادري نس��ب افزود: » ورودي ديگر ش��وراي 
عالي استان هاس��ت كه ب��ه صورت مس��تقل يا به 
صورت لايحه از طري��ق دولت اق��دام مي كند. در 
نهايت هم ورودي ه��اي تنقيحي اس��ت كه طبق 
آيين نامه داخلي مجلس ش��وراي اسلامي قوانيني 
كه نيازمند اصلاحات هستند و در حقيقت تنقيح 

مي شوند،تهيه مي شود.«
به گفته وي، اين طرح ها مي توانند از موازي كاري 
جلوگيري كنن��د و مزيت ديگري ك��ه دارند طبق 
آيين نامه خارج از نوبت و ب��دون صحبت موافق و 
مخالف رأي گيري آنها انجام مي شود. به اين ترتيب 
اين طرح ها با سرعت بالاتري به سرانجام مي رسند 
كه متأسفانه در چهار دوره قبلي هم تمامي مصوبات 

ارسالي به مجلس متوقف مانده است.«
در واقع دولت و شوراي عالي استان ها مي توانند از 
اين مسير استفاده كنند و طرح هاي خود را با سرعت 
و اطمينان بالاتري به سرانجام برسانند. متأسفانه بر 
اساس بررس��ي هاي انجام شده دوره پنجم شوراي 
عالي استان ها هم تا كنون حتي يك طرح ارسالي 
خود را به مجلس ش��وراي اس��لامي نتوانسته در 

مجلس به سرانجام برساند. 
   دستاوردهايي كه مغفول ماند

س��ال گذش��ته مرتضي الويري با 38 رأي از آراي 
مأخوذه، به عنوان رئيس پنجمين دوره شوراي عالي 

استان هاي كشور انتخاب شد. 
قانون اساس��ي براي ش��وراي عالي اس��تان ها در 
تصميم سازي هاي كلان كشوري، جايگاه نظارتي 
هم قائل شده و بر اساس يكصد و سوم قانون اساسی، 
»استانداران ، فرمانداران ، بخشداران  و ساير مقامات  
كش��وري  كه  از طرف  دولت  تعيين  مي  ش��وند، در 
حدود اختيارات  شوراها ملزم  به  رعايت  تصميمات  

آنها هستند.«
ش��وراي عالي اس��تان ها از س��ال 87 و با تشكيل 
شوراهاي شهر و روستا در كشور، آغاز به كار كرده و 
با پشتوانه اي كه از قانون اساسي به دست آورده است 
مي توانست منش��أ بس��ياري از تغييرات در كشور 
باشد.؛ دستاوردي كه در تمام اين سال ها مجهول 
ماند و امروز حتي بسياري از مردم هم، نه تنها اسم 
اين شورا را نمي دانند كه حتي ذره اي هم از كاركرد 
آن مطلع نيستند،اما چرا شوراي عالي استان ها به 

اينجا رسيد؟
   بدون حتي يك سايت اينترنتي

طبق قانون، رياست شورا كه مرتضي الويري است، 
مي تواند پيش��نهادهاي واصله از طرف ش��وراهاي 
استان ها و تعيين اولويت هر يك و  ارجاع به مقامات 
اجرايي ذي ربط، اعلام نارسايي ها و اشكالات نهادها 
و سازمان هاي اجرايي در حدود اختيارات و  وظايف 
ش��وراها را انجام دهد، ام��ا در اين م��دت از انجام 

اين وظايف بازمانده و اين ش��ورا حتي يك پايگاه 
اطلاع رساني اينترنتي هم ندارد. 

تاكنون هيچ خبري از ارجاع معضلات ش��وراها به 
مسئولان مربوط و پيگيري آنها، بررسي پيشنهادها 
و ارائه آنها در قالب طرح به مجلس يا دولت نش��ده 
اس��ت. اين ش��ورا حتي توانايي ارتباط با سازمان 
مديريت و برنامه ريزي كش��ور را هم ندارد؛ چراكه 
بسياري از استان هاي كشور از فعاليت هاي عمراني 

بازمانده اند. 
   صداي الويري هم درآمد

عملكرد ضعيف دوره پنجم شوراي عالي استان ها 
از ه��م اكنون رخ نش��ان داده و اي��ن زنگ خطري 
براي شوراهاي پر مشغله سراسر كشور است. اواخر 
اس��فندماه مرتضي الويري، رئيس ش��وراي عالي 
اس��تان ها در جلسه شوراي عالي اس��تان ها با ابراز 
نارضايتي نس��بت به رويكرد ضعيف اعضاي شورا 
گفت: »طبق دس��تور بايد ۱۱ طرح در روز گذشته 
در جلسه كميسيون بررسي مي شد. اين در حالي 
است كه تنها يك كميسيون گزارش عملكرد داده 
است. بايد اعضاي كميسيون ها به صورت جدي تر 

به مسائل بپردازند.«
سرپرس��ت معاونت حقوقي و امور مجلس شوراي 
عالي اس��تان ها معتقد اس��ت: » طرح هايي كه به 
دولت ارسال مي ش��ود اكثراً به سرانجام مي رسند! 
ولي طرح هايي كه به مجلس ارس��ال مي شود، چه 
مستقيماً از سوي شورا و چه به صورت لايحه از سوي 
دولت، به كميسيون هاي مربوطه ارجاع مي شوند تا 
در صورت بررسي به صورت عادي يك فوريتي يا دو 
فوريتي در دستور كار قرار گيرند و در نهايت با طرح 

در صحن علني مجلس به تصويب برسند.«
   عملكرد ضعيف و نداشتن  آگاهي

با نگاهي به حدود و اختيارات اين شورا مي توان به 
اين نكته پي برد كه تاكنون شوراي عالي استان ها 
نتوانس��ته جايگاه خود را بشناسد و عملكرد قابل 
دفاعي از خود به جا بگذارد. ش��واهد حاكي از آن 
است كه شورا از زمان شروع به كار نتوانسته جايگاه 
خود را بين نهادهاي ديگر به ويژه مجلس تثبيت 
كن��د و ورود مناس��ب و تخصصي به امور كش��ور 

داشته باشد. 
البته اعضاي شوراي عالي استان ها با اين ادعا اين 
دولت و مجلس بودند كه علاقه اي به حضور پررنگ 
اين شورا نداشتند، عملكرد ناموفق چند ساله خود را 
توجيه و از زير بار مسئوليت شانه خالي مي كردند. 

در حالي كه بسياري از منتقدان اين نهاد، عملكرد 
ضعي��ف ش��ورا و نداش��تن آگاهي كاف��ي برخي 
از نمايندگان را از جايگاه ش��ورا، مانع رس��يدن به 
موقعيت مناسب مي دانند. حال بايد منتظر ماند و 
ديد در س��ال هاي پيش رو آيا اين شورا مي تواند در 
حد و اندازه جايگاه و ظرفيتش ظاهر شود يا باز هم 

همه چيز به اما و اگر كشيده مي شود. 
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خانواده ها با درمان ناباروري فقيرتر می شوند
سيماي آينده جمعيت در آينه درمان ناباروري است

 شوراي عالي اي كه سايت ندارد
 و مردم اسم آن را هم نمی دانند !

گام هاي لرزان شوراي عالي استان ها براي معضلات شهري

اگرچ�ه آماره�اي رش�د جمعيت كم�ي بهبود 
يافته، ام�ا اين بدين معنا نيس�ت ك�ه از پرتگاه 
سقوط جمعيتي فاصله گرفته ايم. همين مسئله 
هم مي طلبد تا سياس�ت هاي حمايتي جمعيت 
را مورد توجه ق�رار دهيم. در اي�ن بين حمايت 
از جمعيت 3 ميليوني زوج هاي نابارور از يكسو 
مي تواند تأثير مثبتي در بهبود روند رشد جمعيت 
كشور داشته باشد و از سوي ديگر به دنيا آمدن 
يك فرزند اغلب منجر به تحكيم بنياد خانواده 
مي ش�ود، اما خيلي وقت ها هزينه ه�اي درمان 
ناباروري خانواده ه�ا را فقير مي كند. از س�وي 
ديگر درمان ناباروري هم از نوسانات ارزي مصون 
نمانده اس�ت و آنطور كه رئي�س انجمن علمي 
جنين شناسي ايران مي گويد، نگراني از نبود دارو 
مي تواند بر روند درمان ناباروري اثرگذار باشد. 
چالش هاي جمعيتي در ايران همچنان پا برجاست. 
نكته قابل تأمل اينجاس��ت كه به رغم چالش هاي 
جمعيتي و سيماي نابساماني كه از آينده جمعيت 
در پيش روي داريم، اما همچنان بازي هاي آماري 
وجود دارد و برخي مس��ئولان و دس��ت اندركاران 
هم موضوع جمعيت را به مس��ائلي همچون آب يا 
اوضاع اقتص��ادي گره مي زنن��د و در عمل نه فقط 
مشوقي براي ترغيب خانواده ها به فرزند آوري وجود 
ندارد، بلكه خانواده هاي ناباروري هم كه خودشان 
به دنبال فرزند آوري هستند، آنطور كه بايد و شايد 
حمايت نمي شوند و اين بر خلاف سياست هاي كلي 

جمعيت است. 
 مشوق هاي فرزند آوري در غرب

صالح قاسمي، پژوهشگر حوزه جمعيت مي گويد: 
در كشور ما برخلاف نگاه كنوني جهان به جمعيت 
به عنوان عامل اقتدار، يكبار مسئله جمعيت عامل 
تشديد بحران آب عنوان مي شود و يكبار ديگر بحران 
اقتصادي به افزايش جمعيت گره مي خورد، در حالي 
كه به اذعان كارشناسان مسئله آب بيش از آنكه به 
منابع آب بازگ��ردد به مديريت مناب��ع آب مرتبط 
اس��ت، اما برخي به دنبال اين هس��تند كه افزايش 
جمعيت را هر بار به يك بحران اقتصادي يا اجتماعي 

مرتبط كنند. 

وي تصري��ح مي كند: دفتر جمعيت س��ازمان ملل 
متحد پس از ابلاغ سياس��ت هاي كلي جمعيت در 
ايران با آن صراحتاً مخالفت كرد، اما اكنون سياست 
ديگري پيش گرفته و براي جل��وداري مخالفت با 
سياست هاي جمعيتي از افرادي كه افكار غربي در 
ذهن آنها نفوذ كرده و گاهي مسئوليتي هم دركشور 

دارند، استفاده مي كند. 
قاس��مي با بي��ان اينك��ه مش��وق هاي جمعيتي 
هم اكنون در 55 درصد كشورهاي جهان به صورت 
سياس��ت هاي جامع دنب��ال مي ش��ود، مي افزايد: 
كشورهاي غربي قريب به اتفاق جزو اين 55 درصد 
هستند و براي مثال در آلمان به عنوان كشوري كه 
در معرض س��المندي قرار گرفته است، هم اكنون 
س��الانه 25 ميليارد دلار براي حماي��ت از خانواده 
و فرزن��دآوري هزينه مي ش��ود و در كش��ورهايي 
همچون ايالات متحده، سياست جمعيت در برنامه 
50 ساله تعريف شده تا همچنان اين كشور بتواند 
خود را در رتبه ه��اي بالاي جمعيتي كش��ورهاي 

جهان حفظ كند. 
  فقير شدن براي درمان ناباروري

مطابق آمارها در ايران 3 ميليون زوج نابارور وجود 

دارد؛ افرادي كه داشتن فرزند، مطلوب ترين آرزويي 
اس��ت كه در زندگ��ي دارند و اي��ن يعني جمعيت 
بالق��وه اي كه ب��راي كمك ب��ه رش��د جمعيت در 
كش��ور نيازي به مش��وق هم ندارند، ام��ا حمايت 
مي خواهند؛ چراك��ه هزينه هاي درم��ان ناباروري 
گاهي اوقات مي تواند زوج هاي نابارور را به زير خط 
فقر بكش��د.  ناهيد خداكرمي، رئيس انجمن علمي 
مامايي ايران، در اي��ن باره تأكي��د مي كند: امروز 
نمي توانيم خانواده ها را به خاط��ر درمان ناباروري 
فقير كنيم و اين وظيفه حاكميت است كه حمايت 
كند.  وي معتقد است  مسائل اجتماعي و فرهنگي 
و همچنين مؤلفه هاي اجتماعي مؤثر بر سلامت در 
درون پروتكل هاي علمي زايمان و درمان ناباروري 
قرار بگيرد.  خداكرمي در عين ح��ال به چالش ها 
و آس��يب هاي درمان ناب��اروري اش��اره مي كند و 
مي افزايد: ما بايد مراقب باشيم در مسير بارداري و 
زايمان، خطري سلامت زنان جامعه را تهديد نكند. 
به طور مثال شاهد مرگ مادري ۴2 ساله بوده ايم 
كه ۱3 بار IVF ش��ده بود و اين مس��ئله ناشي از 

فشارهاي خانواده ها بر تيم درمان است. 
از ن��گاه وي درمان ناباروري يك كار تيمي اس��ت.

رئيس انجمن علمي مامايي ايران تصريح مي كند: 
در شأن جامعه مامايي و متخصصان زنان و زايمان 
نيس��ت كه تعارضات را وارد اين حرفه كنيم. زيرا 
منافع بيمار بر منافع م��ا اولويت دارد.بنابراين لازم 
اس��ت كه مؤلفه ه��اي فرهنگي و اجتماع��ي را در 
عملكرد خودمان بيش��تر دخالت دهيم و اخلاق را 
تقويت كنيم. در واقع نباي��د هيچ خانواده اي مورد 

بهره برداري اقتصادي قرار بگيرد. 
ناب�اروري    نيم�ي از مراك�ز درم�ان 

خصوصي اند
آمار ب��الاي ناب��اروري در اي��ران و چالش هايي كه 
گريبانگير زوج هاي نابارور هستند، يكي دو تا نيست؛ 
نيمي از مراكز درمان ناباروري خصوصي اند و با تمام 
اقداماتي كه براي پوشش بيمه اي خدمات ناباروري 
انجام ش��ده، اما هنوز هم هزينه هاي اين درمان ها 

كم نيستند. 
محم��د مه��دي آخوندي، رئيس انجم��ن علمي 
جنين شناس��ي ايران معتقد اس��ت: ام��روز بعد از 
ح��دود 30 س��ال از ش��روع تش��خيص و درمان 
ناباروري در كش��ور با مباحث متع��دد مديريتي و 
سياستگذاري هاي كلان در حوزه درمان ناباروري 
مواجه هس��تيم. از ن��گاه وي نقش مؤث��ر بيمه ها، 
وزارت بهداشت و سازمان نظام پزشكي و همچنين 
قانون هاي حمايتي مجلس، در اين ارتباط تأثيرگذار 
اس��ت.  وي همچنين به داروهاي درمان ناباروري 
اشاره مي كند و مي افزايد: توسعه داروهاي درمان 
ناباروري موج��ب موفقيت درمان ش��ده و نگراني 
از كمبود يا ع��دم وجود برخي داروه��ا مي تواند بر 
روند درم��ان ناب��اروري اثرگذار باش��د.  آنطور كه 
معاون درمان وزارت بهداش��ت مي گويد در برخي 
از اس��تان ها بين ۱5 تا 20 درصد زنان در س��نين 
باروري، نابارور هس��تند.  وي با اشاره به وجود 80 
مركز درمان ناباروري در كش��ور كه 50 درصد آنها 
دولتي هستند، مي افزايد: ما اصرار به دولتي بودن 
اين مراكز نداريم، بلكه مي خواهيم از طريق خريد 
خدمت از بخش خصوصي در استان هايي كه مراكز 
درمان ناباروري بخش دولتي وجود ندارد، به مردم 

خدمات ارائه بدهيم. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

علي قلهكي در توييتر نوشت:
 خبر پيدا شدن موميايي پهلوي اول، ابتدا به شوخي شبيه بود، ولي به 
يمن تلگرام كار به جايي رسيده كه كمپين هاي تشييع جنازه  »رضاخان 
«! و حتي تهديد ربع پهلوي به عدم بي حرمتي به اين موميايي ش��كل 
گرفته؛ با نزديك ش��دن موعد خروج امريكا از برجام، چه حوادثي در 

حال وقوعه ؟!

 

علي با انتشار اين عكس نوشت: شهيد حسن باقري، اولين خبرنگار 
اعزامي به طبس پس از واقعه شكست شيطان بود.  

فرش�اد مهدي پور با انتش�ار اين عك�س در توييتر نوش�ت: 
بوسه ماكرون بر دس��ت ترامپ، چه آدم مؤدبي. . . از اين بهتر نمي شد 

سرسپردگي فرانسه به امريكا رو نشون داد.  

علي صدري نيا در توييتر نوشت: سعيد مرتضوي هم بالاخره پيدا 
شد و رفت اوين، حالا يكي بگه حس��ين فريدون كجاست ؟ از وقتي با 

و ثيقه 50 ميلياردي آزاد شد، خبري ازش نيست !

تنهاي تنها با انتش�ار اين عكس نوشت: برخورد قاطع شهرداري 
ش��يراز با مالكي كه درخت توت كهنس��ال موجود در پياده رو را قطع 

كرده بود! 

 توييت امير حسين ثابتي: امروز ظريف حرف هاي چند سال قبل 
جليلي را تكرار كرد و گفت: امريكا غير قابل اعتماد است و برجام به نتيجه 
نرس��يده؛ اما وقتي جليلي اين حرف ها را مي زد ۱9هزار سانتريفيوژ، 

رآكتور اراك، غني سازي 20 درصد داشتيم،

نيره ساري

عليرضا سزاوار
  گزارش  یک

زهرا چيذري 
  گزارش  2

 فصول قابل دفاع قوه قضائيه 
در برخورد با دانه درشت ها

به اين اس��امي توج��ه كنيد؛ مهدي هاش��مي، محمدرض��ا رحيمي، 
حميدرضا بقايي، حسين فريدون، مهدي جهانگيري، سعيد مرتضوي!

افرادي كه يا خود بر عالي ترين سطوح اجرايي جلوس داشتند يا قرابتي 
با برخي مسئولان عالي رتبه نظام داشتند، اما همه آنها در حال حاضر 
يا دوران محكوميت خود را در زندان ط��ي مي كنند يا اينكه در انتظار 

اجراي حكم محكوميت هستند. 
نگاهي گذرا بر عملكرد دستگاه قضا و مروري بر اين قبيل پرونده ها نشان 
مي دهد كه مسئولان دستگاه قضا نه با متهم و مجرمي ولو دانه درشت 
تعارف دارند و نه راه مس��امحه را در برخورد با مس��ئولان خطاكار در 

پيش گرفته اند. 
پرونده هاي مهمي كه از هم��ان ابتدا و همزمان با جريان رس��يدگي، 
دس��تگاه قضا را از يكسو با فش��ارهاي بيروني توسط صاحبان منصب 
و قدرت مواجه مي كرد و از س��وي ديگر جريان رسيدگي به پرونده ها، 
باعث مي شد تا طولاني شدن آن شائبه هاي عمومي را در عدم برخورد و 
قاطعيت نظام با دانه درشت ها پررنگ كند، اما در نهايت اين احكام صادره 
و كارنامه دستگاه قضا است كه نشان از قاطعيت، پيگيري جدي و بدون 

مماشات با مفسدان را دارد. 
حس��ب همين برخورد و نتايج صادره، به مرور تبع��ات اين برخوردها 
آغاز شد و هجمه ها عليه قوه قضائيه شدت گرفت و در اين ميان برخي 
صاحبان قدرت و نف��وذ همزمان با برخورد قاطع دس��تگاه قضا قاعدتاً 
عصباني مي ش��دند و اين عصباني��ت را به ش��يوه هاي مختلف اعمال 
مي كردند. هرچند كه در اين ميان مسئولان دستگاه قضا همواره عقيده 
داشتند تحت هيچ فشاري قرار نمي گيرند و با هدف برخورد عدالت محور 
و حصول اطمينان مردم نسبت به دستگاه قضايي كشور نهايت تلاش 

خود را به عمل خواهند آورد. 
نكته مهم اين اس��ت كه هرگاه يك��ي از پرونده هاي ذكر ش��ده مورد 
رس��يدگي قرار مي گرفت و اخباري از آن منتشر مي شد يا به سرانجام 
مي رسيد، جنجال سازي براي به محاق بردن اين پرونده ها هم دامن زده 
مي شد. جنجال سازي با استناد به دروغ و جعل شايعات اعم از شبهه در 
حساب هاي قوه قضائيه، اتهامات بي اساس جاسوسي به خانواده درجه 

يك مسئولان قوه از جمله اين موارد بوده است. 
هر چند كه ذكر اين نكته لازم است قوه قضائيه نيز همانند ديگر نهادها 
برخي نقاط ضعف را هم دارد و هيچ كس منكر اين نقاط ضعف نيست 
و نمي شود، اما نقطه قوت دستگاه قضايي بر خلاف آنچه جنجال سازي 
مي شود، رس��يدگي به پرونده هاي ريز و درشت، كلان و خرد مفسدان 

اقتصادي است. 
رسيدگي به تخلفات مس��ئولان و نيز برخورد با دايره قرابتي صاحبان 
قدرت به عنوان يكي از اولويت هاي دستگاه قضا در عمل نتيجه مهمي 
را دارد؛ مردم به دستگاه قضا و از آن طريق به نظام جمهوري اسلامي 
اطمينان پي��دا كنند و بدانند ك��ه در هيچ كجا و هي��چ منصبي اجازه 
سوء اس��تفاده مالي داده نخواهد ش��د. اين يعني به ج��اي آنكه افراد 
خواسته ها و اعتراض خود را به كف خيابان بكشانند، ترجيح مي دهند تا 
با صرف نظر از هجمه هاي منفي، نكات مثبت را مورد توجه قرار دهند و 
يقين بدانند  قوه قضائيه در راستاي تأكيدات خود مبني بر برخورد بدون 
تبعيض در مبارزه با انواع مفاسد به خصوص اقتصادي، قاطع، مستقل و 

بدون ملاحظه سعي در اجراي عدالت دارد. 
البته درست همين جلب اعتماد به قوه قضائيه و نظام از طريق برخورد 
قضايي بي مماش��ات اس��ت كه مخالف��ان و معاندان را بر آن داش��ته 

توپخانه هاي خود را عليه اين قوه هميشه فعال نگه دارند. 
شايد اگر ساير قوا نيز به همين شدت و همت عمل مي  كردند و به زعم 
خود خط قرمز تعيين نمي كردند، امروزه شاهد برخي اتفاقات دردآور 
نبوديم. برخوردي كه دقيقاً عكس آن را در برخي جايگاه هاي رسمي 
نظام شاهد هستيم، در حالي كه افرادي به عنوان جاسوس مورد تعقيب 
قرار دارند، همچنان به هر نحو ممكن پشتيباني مي شوند و كسي هم 
پاسخگو نيست، اما شايد فراموش مي كنند آنچه موجب حفظ كرامت 

مي شود، تنها عدالت است. 
قوه قضائيه در چند س��ال اخير تا حد زيادي ثاب��ت كرده برخورد 
مستقل و بي طرفانه اي دارد؛ براي قوه قضائيه مهم نيست مرتضوي 
مجرم باشد يا جهانگيري، اصولگرا متهم باشد يا اصلاح طلب؛ برخورد 
بي اغماض با همين دانه درشت ها قوه قضائيه را در سيبل انتقادات 
جريان هاي رسانه اي وابس��ته به زخم خوردگان از قوه قضائيه قرار 

داده است. 

ر ئيس سازمان بسيج مستضعفين  در سفر به هرمزگان 

 رفع آسيب هاي اجتماعي
 از اولويت هاي سپاه و بسيج است 

رئيس سازمان بسيج مستضعفين گفت: رمز بقاي انقلاب اسلامي 
مردم محوري و رفع آس�يب هاي اجتماعي از اولويت هاي س�پاه و 

بسيج است 
سردار غلامحسين غيب پرور روز گذشته با حضور در استان هرمزگان 
در راستاي اعتلاي بسيج و طرح تحول محلات از مناطق حاشيه نشين 

بندرعباس بازديد كرد. 
در اين بازديد كه با حضور برخي فرماندهان و مسئولان سپاه و بسيج 
همراه بود، سردار غيب پرور در جمع خبرنگاران گفت: انقلاب اسلامي 
خدمات زيادي را به مردم داش��ته اس��ت، ما اگر بتوانيم در معرفي اين 
خدمات هنر به خرج بدهيم و خوب تبيين كنيم، حلاوت و شيريني اين 

انقلاب به كام مردم مي نشيند. 
رئيس سازمان بسيج مس��تضعفين تصريح كرد: ما در سفرهايي كه به 
استان ها داريم از محلات حاشيه ش��هر بازديد مي كنيم؛ در هرمزگان 

خصوصاً در بندرعباس كار خيلي خوبي انجام شده است. 
وي با بيان اينكه قرارگاه هاي تحول محلات در 25 نقطه هرمزگان فعال 
است، اظهار داشت: چند شاخص خيلي خوب در اين محلات و قرارگاه ها 
وجود دارد؛ مشاركت قوي مردمي، مشاركت دستگاه ها مثل شهرداري 
و آموزش و پرورش كه محور همه فعاليت ها را مسجد و فرمانده قرارگاه 
را امام جماعت قرار داده اند، از اين جمله اس��ت. اتفاقات خوبي افتاده و 
من فكر مي كنم بندرعباس در اين خصوص بتواند الگوي خوبي براي 

بخشي از كشور مان باشد. 
وي عن��وان ك��رد: كار خوبي كه در راس��تاي طرح اعتلاي بس��يج در 

بندرعباس انجام شده اين است كه اقدامات با اتكا به پيش مي رود. 
سردار غلامحس��ين غيب پرور با تأكيد بر اينكه سپاه يك نهاد مردمي 
است و نمي توانيم غير از اين باشيم و بحث توجه به آسيب هاي اجتماعي 
يكي از اولويت هاي سپاه و بسيج است، يادآور شد: ما نمي توانيم شاهد 
باشيم جوانان ما كه ارزشمندترين داشته هاي انقلاب اسلامي و كشور 
هستند، به وسيله آس��يب هاي اجتماعي از جمله بيكاري و مواد مخدر 
از دس��ت می روند. ادعا هم نمي كنيم كه ما حلال تمام اين مشكلات 

هستيم. 
وي اظهار داشت: الحمدالله مردم سپاه و بسيج را قبول دارند و مي دانند 
كه يك مجموعه اي بي غل و غش اس��ت و مي دانند كه اگر س��پاه يك 

حرفي را مي زند، از سر خير خواهي است. 
وي در پايان ابراز داش��ت: سپاه و بس��يج يك مجموعه و نهاد مردمي 
است كه از سر اعتقادات، باورها و رس��الت خودش به اين مسئله ورود 

كرده است. 

وزير بهداشت:
  كارنامه 40 ساله خدمات سپاه درخشان است

وزير بهداشت كارنامه عملكرد سپاه پاسداران انقلاب اسلامي را 
درخشان ارزيابي كرد و گفت: 40 سال پيش سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامي به عنوان نهاد ارزشمند، مقدس، عزيز و فداكار با فرمان 
امام خميني)ره( تأسيس شد و خوش�حاليم كه سپاه پاسداران 
در طول 40 سال گذشته، كارنامه درخشاني در خدمت به ايران و 
اسلام و مراقبت از انقلاب اسلامي از خود به يادگار گذاشته است. 
دكتر سيد حسن هاش��مي از س��پاه و جهاد، به عنوان دو بال انقلاب 
اسلامي ياد كرد و افزود: اگر جهاد س��ازندگي امروز وجود داشت در 
حوزه اجرايي، كارنامه متفاوتي داشتيم، البته نيروهاي جهادي در بدنه 
دولت ها در سال هاي متمادي حضور داشته و دارند، اما جهاد سازندگي 

جوانمرگ شد. 
دكتر  هاش��مي تصريح كرد: امام خميني)ره( آرزو داشت كه پاسدار 
باشد و مي فرمود اگر سپاه نبود، كشور هم نبود و اعتبار نظام جمهوري 
اس��لامي ايران نيز به پايگاه و حمايت مردمي و نهادهاي برخاسته از 

متن مردم است كه اين بالاترين سرمايه كشور است. 
وزير بهداش��ت با بيان اينكه بايد از مردم مراقبت كنيم، اضافه كرد: 
مردم بايد افتخار كنند كه سپاه، بسيج و ارتش در كشور حافظ امنيت 
آنهاست و آرزو كنند كه فرزندانشان در اين مجموعه ها قرار بگيرند و 

به كشور و انقلاب خدمت كنند. 
وي ضمن تقدير از س��پاه پاس��داران به دليل كمك ب��ه طرح تحول 
س��لامت، ابراز اميدواري كرد كه كمك ها و حمايت هاي سپاه از اين 

طرح همچنان ادامه داشته باشد. 
دكتر هاشمي ارتباط دانشگاه هاي علوم پزش��كي كشور با نيروهاي 
مسلح را صميمانه دانست و گفت: بس��ياري از همكاران ما در حوزه 
بهداشت و درمان عضو بسيج جامعه پزشكي هستند و در برنامه هاي 

آنها حضور فعال دارند. 
وزير بهداش��ت در پاي��ان از بيماري هاي غيرواگير به عن��وان يكي از 
مشكلات كش��ور ياد كرد و گفت: نيروهاي مسلح در اجتماعي شدن 
س��لامت كمك كنند كه يكي از اهداف وزارت بهداشت در سال 97 
است، و نيروهاي مسلح از جمله س��پاه فرهنگ پيشگيري را از خود 

شروع كنند و اين فرهنگ را به جامعه نيز تسري دهند. 

حامد ملكپور |تسنيم


